“Searching the Image in Canadian Poetry”

In his 1947 treatise on The Poetic Image, C. Day Lewis wrote that while the image is “the constant” in all poetry, “the very word ‘image,’ has taken on, during the last fifty years or so, a mystical potency.”  Since the early twentieth century, with the rise of modern culture and the advent of new imaging technologies—such as photography, film, the computer, etc.—poets have grown increasingly concerned about the status of the image and its role in their poems; Canadian poets were no exception.
	This panel will address Canadian poets’ considerations of the idea of the image, and experimentations with the image itself—whether verbal, mental, perceptual, graphic, photographic, etc.—since the early twentieth century. Contributors are invited to consider how the role of the image in Canadian poetry has changed and adapted with new technology over the last century and/or how the image has influenced the ideological, aesthetic, and formal content of the nation’s poetry. 

Please send paper proposals (no more than 300 words) with a short biography and a 50-word abstract by January 15, 2013 to:
Dr. Michele Rackham Hall
Department of English
310 Dublin St.
Traill College, WH 134
Peterborough, ON Canada K9H 7P4
mrackhamhall@trentu.ca

When submitting proposals, please cc ACQL program chairs Sara Jamieson (sara_jamieson@carleton.ca) and Sophie Marcotte (sophie.marcotte@concordia.ca).

“Chercher l'image dans la poésie canadienne”

Dans The Poetic Image, paru en 1947, C. Day Lewis écrivait qu'alors que l'image est «la constante» de toute poésie, «le mot 'image' lui-même a conservé une puissance mystique au cours des cinquante dernières années». Depuis le début du vingtième siècle, avec l'émergence de la culture moderne et l'avènement des nouvelles technologies de l'image — comme la photographie, le film, l'ordinateur, etc. —, les poètes se sont de plus en plus interrogés sur le statut de l'image et sur le rôle de celle-ci dans leurs textes. Les poètes canadiens n'ont pas fait exception à cet égard. 
	Cette session sera l'occasion de se pencher sur la manière dont les poètes canadiens ont envisagé le concept d'«image» et sur les usages qu'ils en ont proposé (images verbales, mentales, perceptuelles, graphiques, photographiques, etc.) depuis le début du vingtième siècle. Les participants sont invités à considérer la manière dont le rôle de l'image dans la poésie canadienne a évolué, la façon dont l'usage de l'image a été adapté aux nouvelles technologies au courant du siècle dernier et/ou la manière dont l'image a influencé le contenu idéologique, esthétique et formel de la poésie nationale.

Les propositions (maximum de 300 mots), ainsi qu'un résumé de 50 mots et une courte notice biographique, doivent être envoyés avant le 15 janvier 2013 à: 

Dr. Michele Rackham Hall
Department of English
310 Dublin St.
Traill College, WH 134
Peterborough, ON Canada K9H 7P4
mrackhamhall@trentu.ca

[bookmark: _GoBack]Merci d'envoyer une copie de la proposition aux responsables du colloque de l'ALCQ: Sophie Marcotte (sophie.marcotte@concordia.ca) et Sara Jamieson (Sara_Jamieson@carleton.ca).


